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روایت داغ

پولاد امین|  ... و بعد از مدت ها تبلیغ و انتظار در شب 
عید غدیر فینالیست های عصر جدید برای آخرین بار روی 
صحنه رفتند. در برنامه ای نزدیک به پنج ســاعت که از 
همان لحظه آغازین تا آخرین اجرای شرکت کننده پنجم، 
فضای فارســی مجازی تحت  تأثیر این برنامه بود. دیروز، 
بیراه نیست اگر بگوییم که کمتر کاربری بود که پستی یا 
توییتی درباره عصر جدید و فینالیست هایش منتشر نکرده 
یا حداقل این که در تایم لاینــش رد و اثری از عصر جدید 
را ندیده باشــد و این یعنی که محبوب ترین و موفق ترین 
برنامه تلویزیونی یکی دو  سال اخیر گام آخر را هم محکم 

برداشته است.
دست خالی تلویزیون

چند روزی می شد که شبکه سه خبر می داد که فینال 
عصر جدید از حدود ساعت 21 آغاز خواهد شد؛ ساعتی 
نامعمول برای برنامه ای پربیننــده و البته طولانی- چه 
ناچار بودند به  خاطر ساعت اخبار برنامه را به دونیم کنند. 
اما وقتی انتقادات اولیه ثمر نداد و چند ســاعت به فینال، 
تلویزیون همچنان اصرار به آغاز پخش برنامه از ساعت 21 
کرد، مخاطبان پرشمار عصر جدید برنامه های دیگرشان 
را کنسل کردند و پای جعبه جادو نشستند تا با تماشای 
آخرین دست پخت احســان علیخانی و شرکا شب عید 
را بگذرانند. اما.... انتقادها اما زمانی آغاز شــد که تا همان 
ساعت همیشــگی یعنی تا حوالی ساعت 11 شب حتی 
رد و اثری هم از فینالیســت های برنامه بر اســتیج دیده 
نمی شد. درواقع جز صحبت های اولیه احسان علیخانی، 
برنامه تا همان 11 موعود همیشگی چندان ارتباطی با عصر 
جدید نداشت. مولودی خوانی و تبلیغات و کلیپ غدیر در 
این زمان روی آنتن رفت تا ساعت 11 که عصر جدید آغاز 
شد. این یعنی که می توان انتقادهای کسانی را که معتقد 
بودند »دلیل آغاز زودهنگام برنامه تنها و تنها دست خالی 
تلویزیون و به عبارت بهتر کنداکتور خالی باکس شب یکی 

از مهمترین اعیاد شیعیان بوده« بیراه ندانست.«
سرزمین منتقدان

اما برعکس ایــن آغاز نه چنــدان محکــم، اجراهای 
فینالیســت ها توانســت فضای مثبتی به  وجــود آورد. 
فینالیســت هایی که تقریبا همه شــان آس های شان را 
برای این روز نگه داشــته بودند و از مواضع و واکنش های 
هوادارانشان پیداست که بیشترشان توانسته اند توقعاتی را 
که درباره شان وجود داشت، برآورده سازند. چنین شد که 
از همان آغاز اولین اجرا فضای مجازی پر شد از انواع  و اقسام 
نظرات مثبت و منفی درباره فینالیست ها. یکی فینالیست 
محبوب خودش را بالا می برد و در ضمن چند کنایه و طعنه 
هم بار رقبا می کرد. چنان که به  قول یکی از کاربران »در یک 

چشم به هم زدن همه مردم ایران تبدیل شدند به منتقدانی 
کارکشته« و شروع به انتشار نظراتی چون این توییت بسیار 
پرواکنش کردند: »اجرای  پارسا خائف و  محمد زارع عالی 
بودند،  فاطمه عبادی کارش عالی بود ولی بی دلیل توسط 
خودش و  احسان علیخانی  ماه عسلیزه شد.  دختران نینجا 
با توجه به فضای کشور کار خوبی ارایه کردند، سعید فتحی 
روشن هم علیرغم جالب بودن کارهایش این بار جذابیت 
نداشت«. نظراتی که هر بار و از زبان هر کدام از کاربران، با 

توجه به علایق و سلایق شان تفاوت داشت.
کی برنده می شه؟

بحث دربــاره این که کدام یــک از برندگان شــانس 
بیشتری در جلب نظر مردم دارند، یکی از پرواکنش ترین 
بحث های 24 ساعت گذشته بوده و در این زمینه نظرات 
مختلفی در این مورد ابراز شده است. نکته جالب در این 
بین ســربرآوردن انواع واقسام ســایت های شرط بندی 
است که جوایزی ترتیب داده و در ازای دریافت مبلغی نه 
چندان کم، فهرســت پیش بینی افراد را ثبت کرده و ادعا 
می کنند که بعد از مشخص شدن آرای مردمی به برندگان 
مبالغی بالا جایزه خواهند داد.در حال حاضر حدود بیست 
ســاعت بعد از آخرین اجرا به  نظر می رسد که طرفداران 
محمد زارع در فضای مجازی تحرک بیشتری در قیاس 
با بقیه فینالیست ها دارند -شاید هم شانس بالاتری برای 
خودشان قایل هستند. این گروه به خصوص با تأکید روی 
یکی از جملاتی که این نوجوان بامزه روی استیج برنامه بر 

زبان آورده، به  شــکل بامزه ای او را تا مقام یک فیلسوف و 
عارف بالا برده و خواستار این شده اند تا مردم با رأی دادن 
به او پاداش »فکر عالی و درک عمیقش« را بدهند!در اواخر 
برنامه وقتی احسان علیخانی از محمد زارع پرسید که اگر 
برنده 500 میلیون تومان شــود، با آن پول چه کار خواهد 
کرد؛ زارع پاســخ داد که »به چیزی کــه هنوز ندارم فکر 
نمی کنم« که این دستمایه هواداران نه چندان پرشمار او 

قرار گرفته است.
ماه  عسل 

فاطمه عبــادی با طراحی هایش با شــن یکی دیگر از 
فینالیست هایی است که گفته می شود شانس بالایی برای 
برنده شدن در فینال دارد. پاشنه آشیل او اما در آخرین اجرا 
کامنت هایی است که انتقاد می کنند چرا با موضوعاتی که 
دســتمایه کارش قرار داده عصر جدید را تبدیل به عصر 
جدید کرده است، با این که برخی نیز اتفاقا همین را نکته 
مورد علاقه شان در اجراهای این بانوی جنوبی می دانند که 
با طراحی هایش درباره مسائل اجتماعی تماشاگران را به  
یاد مسائلی می اندازد که در طول روز شاید با بی تفاوتی از 
کنارش می گذرند، ازجمله این کاربری که گفته:   »فاطمه  
عبادي فوق العاده است، هر ســري با روح و روانمون بازي 
میکنه و اشک رو همراه با لبخند بهمون نشون میده. امشب 

هم روایتشون عالي بود مثل قبلیا«.
نینجاهای پرطرفدار ممیزی شدند؟

در جامعه ای که در شرایط نرمال جایی برای خودنمایی 

بانوان به خصوص در زمینه ورزش وجود ندارد، نینجاهای 
کرجی عصر جدید را سکویی ســاخته اند برای نمایش 
توانایی هــای زنان ایرانی. یکی از دلایــل پرطرفداربودن 
این گروه هم همین اســت. هواداران نینجاها اجرای آخر 
آنها را هم از این زاویه مورد ارزیابی قــرار داده و باز هم به 
قهرمانان شان نمره مثبت داده اند. برای همین هم گفته 
می شود که این گروه شانس بالایی برای موفقیت دارند؛ 
به خصوص که هــواداران این گــروه کمپینی در فضای 
مجــازی راه انداخته اند با این مضمون: »به کســی رأی 
بدیم که تأثیر بیشــتری در جامعه داشته باشه و مفیدتر 
بوده. به دختران نینجا  رأی دهید حتی اگر سانسور شده 
باشــند«!البته اجرای این گروه صدای طیفی از کاربران 
سنتی را هم درآورده و آنها با کنایه از صداوسیما خواسته اند 
که »حــالا که نینجاها روی صحنــه 180 می زنند، پس 
بیایید ورزش زنــان را هم پخش کنید دیگــر!« به  قول 

شماری از کاربران: »عجب!«
توقعات برآورده نشده

در مورد پارســا خائف و سعید فتحی روشن بیشترین 
نظری که در 24 ساعت گذشته مشاهده شده این است که 
این دو در قیاس با اجراهای سابق شان توقعات را در فینال 
برآورده نکرده اند؛ به خصوص فتحی روشــن که اجرایش 
نه تنها با اجراهای ســابقش تفاوتی نداشت، بلکه از نظر 
ریتم و گره گشایی هم از جذابیت های دراماتیک اجراهای 
ســابقش بی بهره بود. با این  حال صرفا با اتکا به اجراهای 
سابقش نیز اگر این منتالیست تازه آشنا به قهرمانی در این 
رقابت برسد، باز نمی توان گفت که حقش نبوده و یا کاش 

این عنوان به کس دیگری رسیده بود.
رقابت قومیتی

پارسا خائف به رغم این که به هیچ وجه اجرای خوبی در 
فینال نداشت، اما تنها با اتکا به آرای مخاطبان ترک زبان 
یکی از شــانس های اصلی شب فینال است. موضوعی که 
انتقادات زیادی را موجب شده است. ازجمله این که »بارها 
در عصر جدید پیش آمده شرکت کننده با بیان این که مثلا 
آذری هســت از آذری ها خواسته بهش رأی بدن، یا من لر 
هستم، لرها به من رأی بدن و... تأکید شرکت کنندگان در 
استفاده از روابط قومیتی و تحریک اقوام، اقدامی ضد ملی 
است و مشخص نیست چرا تلویزیون به آن دامن می زند« یا 
»یادی کنیم از کار غلط صداوسیما و راه انداختن رقابت بین 
نژادها و قومیت ها و استان ها. به هر کسی کارش خوبه باید 
رأی داد نه به هم استانی«.نتیجه هم این که الان اگر سری 
به فضای مجازی بزنید، می بینید که تحت هشــتگ های 
مختلف چه درگیری های لفظی درســت شــده و عصر 

جدیدی های  مختلف چگونه از خجالت هم درآمده اند!

با پایان نخستین برنامه استعدادیابی ایران غوغایی در فضای مجازی به پا شده است

حالاچهکسیفاتحعصرجدیدمیشود؟

لیگعجایببرترفوتبال
  24ساعت تا شروع لیگ نوزدهم بیشتر نمانده اما هنوز تکلیف دیدار افتتاحیه، ورزشگاه ها و خیلی از مسائل دیگر مشخص نیست!

چرا فرزاد مجیدی از شایعه فاکتورسازی طفره می رود؟

منمصاحبهنمیکنم،خداحافظ!

شــهروند| اتهامات مالی حیرت انگیز باشگاه ملوان 
به فرزاد مجیدی یکی از اتفاقات جنجالی روزهای اخیر 
فوتبال ایران بوده است. مجیدی که در تاریخ 12 مرداد 
به حکم مالک جدید باشــگاه به عنــوان مدیر این تیم 
پرطرفدار لیگ یکی کار خود را شروع کرده بود،  حضورش 
در انزلی دوام زیادی نداشــت و با حاشیه  های فراوان به 
پایان رســید. مجیدی بعد از کناره گیری از سمت خود 
مطالب تندی را علیه مشکلات ملوان و مدیریت باشگاه 
مطرح کرد. همین اتفاق باعث شد روابط عمومی باشگاه 
با دستور مالک یک افشاگری حیرت انگیز علیه رفتارهای 
برادر سرمربی تیم امید داشته باشد. باشگاه ملوان ضمن 
تاکید بر این مسأله که هواداران خط قرمز هستند، مدعی 
شده فرزاد مجیدی به هواداران توهین کرده  و در بیانیه 
شدیدالحن خود نوشته است: »شخص شما از اولین روز 
حضور در تمرینات با توهین به بازیکنان، برخی از اعضای 
کادر فنی و رســانه ای، نظم تیمــی را در اردوی پیش از 
فصل به هم ریختید.« ملوانی ها با این مقدمه اما به سمت 
افشــاگری مالی علیه مجیدی رفته اند. این اتهامات را 
بخوانید: »جناب آقای مجیدی ما که در مقابل اتفاقات 
رخ داده سکوت کرده بودیم، اما حال که شما علاقه مند به 
شفاف سازی هستید پس بهتر است هواداران ملوان مطلع 
شوند که مثلا گوسفندی که در روز اول تمرینات زیر پای 
بازیکنان سر بریده شد، به قیمت یک میلیون و600 هزار 
تومان خریداری شد، اما فاکتوری که از جانب شما ارایه 
شــد، 3 میلیون و300 هزار تومان بود! )مدارک موجود 
است(. فاکتوری که برای خرید وسایل اولیه تمرین )کاور، 
کنز، مانع مخروطی( از جانب شــما ارایه شــد، به مبلغ 
15 میلیون و500 هزار تومان بود کــه قیمت واقعی آن 
2میلیون و600 هزار تومان بود! )مدارک موجود است(. 
فاکتوری که برای هزینه اجاره چهار روز اتوبوس از جانب 
شما ارایه شــد، به مبلغ 8 میلیون تومان بود، درحالی که 
طبق تحقیقات به عمل آمده، قیمت واقعی آن 3 میلیون 
تومان بود! )مدارک موجود اســت( این فاکتورها توسط 
تدارکات تیم به باشگاه ارایه شــد، درحالی که تمام این 
فاکتورسازی ها از جانب آقای مجیدی بود! جناب آقای 
فرزاد مجیدی این فاکتورسازی ها که مدارکش موجود 
اســت، در حد و اندازه های فامیلی مجیدی نبود!« این 
ادعاها همان طور که پیش بینی می شــد برای مجیدی 
گران تمام شد و طبیعی است که سروصدای زیادی هم 
به راه انداخت. ملوانی ها تاکیــد دارند مدارک اثبات این 
فاکتورســازی ها را هم در اختیار دارند. به همین ترتیب 
برای پیگیری صحت و سقم ادعاهای باشگاه پرطرفدار 
با فرهاد مجیدی تماس گرفتیم تــا درباره این اتهامات 
شفاف سازی کند. منتهی پاســخ او به تماس خبرنگار 
»شــهروند« همین جمله بود: »من مصاحبه نمی کنم 
خداحافظ!« حالا با چنین فضایی بایــد دید این دعوا با 
مصلحت اندیشی حل وفصل می شــود یا کار به جاهای 

باریک تر کشیده خواهد شد؟

هیجان انگیز

شــهروند| لیلا حاتمی یکی از محبوب ترین- و فرهیخته ترین- بازیگران سینمای ایران است. بازیگری 
که نمایش هر فیلمش حداقل برای هواداران پرشمارش اتفاقی ویژه است، حتی اگر ما همه با هم هستیم یا 
مردی در سایه باشد که از ضعیف ترین کارهای لیلا حاتمی هستند. اما انگار باید هواداران لیلا خودشان را آماده 
ضیافتی لذت بخش کنند. این بازیگر که برخلاف کارنامه سنگینش در دو فیلم آخر نشانی از آن لیلای سختگیر 
و گزیده کار نشان نداده، تا یک ماه دیگر با فیلم حکایت دریای بهمن فرمان آرا روی پرده خواهد آمد. بله؛ گفته 
می شود که حکایت دریا پس از مدت ها بلاتکلیفی بعد از دهه اول محرم روی پرده می آید. در حکایت دریا لیلا 

حاتمی، علی نصیریان، فاطمه معتمدآریا و علی مصفا حضور دارند.

لیلادرحکایت
دریای
فرمانآرا

ره
چه

شهروند| با وجود این که بیش از 20روز از موعد از پیش 
تعیین شده آغاز لیگ نوزدهم می گذرد و سازمان لیگ تلاش 
کرده تا با به تأخیرانداختن رقابت ها شرایط را برای هرچه 
بهتر برگزارشدن مسابقات مهیا کند. در فاصله یک روز مانده 
تا برگزاری افتتاحیه اخبار خوبی به گوش نمی رسد. هنوز 
برخی از تیم ها نمی دانند در کدام ورزشگاه به میدان خواهند 
رفت و مشکلات مالی پارس جنوبی، رقیب پرسپولیس در 
هفته اول برگزاری دیدار افتتاحیه را هم در  هاله ای از ابهام 
قرار داده است. همه اتفاقات باعث شده تا بی نظمی عجیب 
قبل از آغاز لیگ نوزدهم به وجــود بیاید و صدای اعتراض 
هواداران فوتبال را هم بلند کند؛ اگرچه فدراسیون و سازمان 
لیگ معتقدند باید به ســختگیری های خود ادامه دهند تا 
بلکه باشگاه ها برای حل مشــکلات ریشه ای خود چاره ای 

بیندیشند.  
افتتاحیه لیگ روی هوا!

شاید در فوتبال ایران پول نداشــتن یک تیم حتی برای 
رزرو هتل عجیب نباشد، اما با منطق و عقل جور درنمی آید. 
باشگاهی که هنوز بدهی های بازیکنان فصل گذشته را خود 
تســویه نکرده، چطور یک ریال هم برای فصل جدید پول 
ندارد؟ مشکلات عجیب مالی باشگاه پارس جنوبی جم که 
رقیب پرسپولیس در افتتاحیه لیگ نوزدهم، برگزاری این 
بازی را در هاله ای از ابهام قرار داده است! این باشگاه که هنوز 
پولی به بازیکنان خود برای فصل جدید پرداخت نکرده، حتی 
پول رزرو هتل برای برپایی اردوی قبــل از بازی و پرداخت 
هزینه خروج از استان بازیکنانش را هم ندارد. در ضمن آنها 
به خاطر بدهی هــای موجود هنوز قراردادهــای خود را در 
سازمان لیگ ثبت نکردند و برای انجام تمام این کارها فقط 

امروز را مهلت دارند. شرایط عجیب جمی ها باعث شده نگرانی 
بابت لغو دیدار افتتاحیه هم به وجود بیاید؛ اگرچه درصورت 
حل شدن این ماجرا برای هفته اول هم سوال اینجاست این 

تیم چطور می خواهد فصل را به پایان برساند؟
ورزشگاه هایی که آماده نیستند

از مدت ها قبل فدراسیون و سازمان لیگ تهدید کرده اند 
اگر ورزشگاه های میزبان لیگ برتر توسط باشگاه ها تجهیز و 
استاندارد نشوند، حق میزبانی از بازی های لیگ را نخواهند 
داشــت. در فاصله یک روز مانده تا آغاز لیــگ برتر برخی از 
استادیوم ها هنوز شرایط مدنظر سازمان لیگ را پیدا نکردند 
و مشخص نیست تیم هایی مثل فولاد، شاهین بوشهر و نفت 
مسجدسلیمان در کدام اســتادیوم از حریفان خود میزبانی 
می کنند. آخرین شنیده ها حاکی از این است که اگر تا فردا 
استانداردهای مدنظر سازمان لیگ مهیا نشود، مسابقات این 
3 تیم در هفته نخست به شهرهای همجوار در همان استان 
انتقال داده می شود و بدون تماشاگر هم برگزار خواهد شد! 
نصب دوربین مداربســته، نصب صندلی، شــماره گذاری و 
رعایت برخی استانداردها روی سکوها ازجمله مواردی بود که 
سازمان لیگ روی آنها تأکید داشت، اما گویا برخی باشگاه ها 
با بی توجهی به این مســائل هنوز نتوانستند خواسته های 

سازمان لیگ را جامه عمل بپوشانند.
بلیت فروشی الکترونیکی چه شد؟

یکی از الزامات دیگر سازمان لیگ برای باشگاه های لیگ 
برتری بحث بلیت فروشــی الکترونیکی بوده است. خیلی از 
باشگاه ها در فصل های گذشــته به صورت سنتی و کاغذی 
بلیت فروشی مســابقات را در دســتور کار داشتند و ایجاد 
سازوکار بلیت فروشــی الکترونیکی برای آنها زمانبر است. 

شاید هم خیلی از باشگاه ها نگران هستند تا در ابتدای اجرای 
چنین طرحی استقبال تماشاگران از مسابقات کمتر شود، 
چون برخی از آنها به اینترنت دسترسی ندارند. با این حال در 
سال های گذشته بلیت فروشی الکترونیکی برای بازی های 
استقلال و پرســپولیس انجام شــده و حالا هواداران این 2 
باشگاه می دانند که باید از چه طریقی برای تماشای بازی تیم 
محبوب خود بلیت تهیه کنند. باید دید با شروع لیگ نوزدهم 
بازهم شاهد بلیت فروشی کاغذی در شهرستان ها خواهیم 

بود یا خیر.
بحران عجیب در خط استارت

لیگ نوزدهم با شرایط عجیبی از فردا آغاز خواهد شد. اکثر 

تیم ها درگیر مشکلات مالی هستند و سختگیری سازمان 
لیگ روی پرداخت بدهی ها و استانداردســازی ورزشگاه ها 
هم شــرایط را برای باشگاه ها ســخت تر کرده است. برخی 
معتقدند وضع اقتصادی نه چندان خوب در فوتبال ایران به 
 زودی بحرانی عجیب تر را در لیگ برتر به وجود خواهد آورد 
و حتی ممکن است باعث برگزارنشدن برخی از مسابقات و 
منحل شدن تعدادی از باشگاه ها شود. باید دید سختگیری 
فدراسیون و سازمان لیگ تا کجا ادامه خواهد داشت و آیا باعث 
می شود تا مدیران تیم های لیگ برتری بیش از این که به فکر 
جذب بازیکنان نامدار در ابتدای فصل باشــند، روی اصلاح 

زیرساخت های خود کار کنند یا خیر.
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بستن کمربند می تواند خطر 
مرگ و میر را در سرنشینان 

صندلی عقب، 2۵ تا ۷۵ درصد 
کاهش دهد.

داستانصعودارزشمندزنانوالیبالیست

بانوان ایران در نخســتین گام از مســابقات قهرمانی 
والیبال آسیا 2019 برابر کره جنوبی میزبان قدرتمند خود 
قرار گرفتند و نتوانســتند حریف مدعی خود را شکست 
دهند، اما روز گذشــته برای رقابت با دیگر حریف شرق 
آسیایی خود وارد زمین شدند. بانوان ایران برای رسیدن 
به مرحله بعدی مسابقات به برد در این مسابقه نیاز داشتند 
و می دانســتند در صورت کســب پیروزی راهی مرحله 
یک چهــارم نهایی رقابت ها خواهند شــد. بدین ترتیب 
ایران به عنوان تیــم دوم گروه خود با یک برد و یک باخت 

به مرحله یک چهارم نهایی مسابقات قهرمانی آسیا رسید.

خبر


